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期刊論文： 

1. Chung-Yi Wu (2023, Dec). Between active and passive: A phenomenological discovery of 

sports sensation experiences. Journal of the Philosophy of Sport. (Accepted). (SSCI)  

2. 李宗蓁、吳忠誼* (2021)。理性與身體感性的共融-對網球選手類型區辨的現象學探索。

體育學報，54(1)，87-105。(TSSCI) 

3. 吳忠誼、蔡政杰 (2019)。肉身性與享受的駐足－重返運動教練經驗世界的探索。運動

文化研究，35，83-125。  

4. 居方圓、吳忠誼* (2019)。運動經驗的知覺現象研究－劉一民教授學術對話錄。體育與

科學，4。(CSSCI)。  

 

研討會論文： 

1. Chung-Yi Wu (2024, Aug). Becoming and transcendence-an exploration of sensory 

formation in sports. The 46th Congress of the Japan Society for the Philosophy of Sport and 

Physical Education, Okayama, Japan.  

2. Chung-Yi Wu (2024, Jul). The lines of flight or regular order? a reflection on the origin of 

the sport embodiment. FEPSAC Congress 2024, Innsbruck, Austria.  

3. Chung-Yi Wu (2023, Aug). The overlap of figural and form: drawing of athletic sensation 

experiences. The 45th Annual Meeting of the Japan Society for the Philosophy of Sport and 

Physical Education, Tokyo, Japan.  

4. Chung-Yi Wu (2022, Aug). Between Activeness and Passiveness – A Phenomenological 

Discovery of Sports Sensation Experiences . 日本体育・ス ポーツ哲学会第 44回大会

公開シンポジウム, Kobe, Japan.  

5. Chung-Yi Wu (2019, Sep). The significance of sensibility and enjoyment–existence exploring 

of returning to the experiential world of athletic coach. The 47th Conference of the 

International Association for the Philosophy of Sport, Kyoto, Japan.  

6. 吳忠誼 (2020 年 10 月)。「感性」與「被動」的觸發-對運動感覺經驗的現象學探索。

2020臺灣運動哲學學術研討會，彰化縣，臺灣。 

7. 吳忠誼 (2019 年 11 月)。「事件」與「蹤跡」的映照-對運動實踐場圖像的勾畫。2019



臺灣國際運動哲學學術研討會，彰化縣，臺灣。 

 

國科會計畫： 

1. 112-114年度，專題研究計畫 (計畫主持人)：運動感覺作為實踐哲學的追尋－在身體、

流形與差異的旋進之間。  

2. 110 年度，專題研究計畫 (計畫主持人)：「流形」與「蹤跡」的觸動－對運動感覺經

驗圖像的解構。 

  


